
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

 Protokół nr VI/2024  

z VI sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, która odbyła się 22 października 2024 

r. w sali nr 23 Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:33. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

Obrady prowadziła - Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego  – Jacek Wolski 

- Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński 

- Sekretarz Miasta – Wioleta Spychalska 

- Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska  

- Adwokat – Izabela Młodzińska 

- Pracownik Urzędu Miejskiego – Krystyna Wójcik-Wiśniewska, Alicja Kurnikowska 

oraz zaproszeni goście 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji - stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

na 2024 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia 

wniosku o dofinansowanie dla zadania pod nazwą Termomodernizacja Zespołu Szkół 

Podstawowej i Muzycznej w Nowym Mieście Lubawskim. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia 

wniosku o dofinansowanie dla zadania pod nazwą Termomodernizacja Szkoły 

Podstawowej nr 3 im. Filomatów Nowomiejskich w Nowym Mieście Lubawskim. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do 

realizacji projektu pn. ,,Rozwijamy kompetencje uczniów w szkołach podstawowych  

w Nowym Mieście Lubawskim” w ramach programu: Fundusze Europejskie dla Warmii 

i Mazur, Priorytet 6: Edukacja i kompetencje EFS+, Działanie 6.3: Edukacja 

ogólnokształcąca. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z 

terenu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zasad korzystania z cmentarza 

komunalnego położonego przy ul. Parkowej w Nowym Mieście Lubawskim. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę  na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/198/2017 Rady Miejskiej w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 maja 2017 r. w sprawie ustalenia Strefy Płatnego 

Parkowania na drogach publicznych na terenie Nowego Miasta Lubawskiego, ustalenia 

opłat za parkowanie w tej strefie i opłaty dodatkowej oraz sposobu ich pobierania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowe Miasto Lubawskie. 

16. Przedstawienie wyników kontroli Komisji Rewizyjnej Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Sprawy bieżące. 

19. Zamknięcie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 
Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes dokonała otwarcia VI sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.  

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes na sekretarza obrad zaproponowała 

radnego Roberta Krukowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.  

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „ wstrzymujących się” w 

obecności 15 radnych wybrała radnego – Roberta Krukowskiego na sekretarza obrad.  

Imienny wykaz głosowania radnych nr 1 stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

Ad. pkt 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej – Radosław Szczepański wniósł wniosek 

o wprowadzenie w porządku obrad punktu „Przedstawienie wyników kontroli Komisji 

Rewizyjnej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała wniosek pod głosowanie. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „ wstrzymujących się” w 

obecności 15 radnych przyjęła proponowaną zmianę w porządku obrad.  



Imienny wykaz głosowania radnych nr 2 stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Ad. pkt 4 

Protokół z V sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w biurze nr 32 Urzędu Miejskiego, 

jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie 

wnieśli uwag do protokołu.  

Protokół z V sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty przy 15 głosach „za”, 0 

głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 3 stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski przedstawił sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza. 

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę do wiadomości. 

Ad. pkt 6 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 4 stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Uchwała nr VI/39/2024 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt 7 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Barbara Bober przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2024 

rok. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 5 stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Uchwała nr VI/40/2024 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o 



dofinansowanie dla zadania pod nazwą Termomodernizacja Zespołu Szkół Podstawowej i 

Muzycznej w Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 6 stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Uchwała nr VI/41/2024 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o 

dofinansowanie dla zadania pod nazwą Termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 3 im. 

Filomatów Nowomiejskich w Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 7 stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

Uchwała nr VI/42/2024 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej – Patrycja 

Umińska przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do realizacji 

projektu pn. ,,Rozwijamy kompetencje uczniów w szkołach podstawowych w Nowym Mieście 

Lubawskim” w ramach programu: Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur, Priorytet 6: 

Edukacja i kompetencje EFS+, Działanie 6.3: Edukacja ogólnokształcąca. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 8 stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Uchwała nr VI/43/2024 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 9 stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

Uchwała nr VI/44/2024 – stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Ad. pkt 12 



Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zasad korzystania z cmentarza komunalnego 

położonego przy ul. Parkowej w Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 10 stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

Uchwała nr VI/45/2024 – stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

Ad. pkt 13 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę  na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 11 stanowi zał. nr 20 do protokołu.  

Uchwała nr VI/46/2024 – stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXX/198/2017 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 

maja 2017 r. w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania na drogach publicznych na 

terenie Nowego Miasta Lubawskiego, ustalenia opłat za parkowanie w tej strefie i opłaty 

dodatkowej oraz sposobu ich pobierania. 

Radny – Krzysztof Hoppe zadał pytanie czy takie miejsce zarezerwowane będzie mogło być 

oznaczone tabliczką informacyjną bądź też napisem poziomym. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński odpowiedział, że jeżeli chodzi o oznaczenie 

takiego miejsca to rozważano postać tabliczki, jeżeli będzie wymagane żeby to miejsce 

pomalować jako oznaczenie poziome to też będzie w ten sposób oznaczane.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena poddała pod głosowanie powyższy projekt 

uchwały.  

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 



Imienny wykaz głosowania radnych nr 12 stanowi zał. nr 22 do protokołu.  

Uchwała nr VI/47/2024 – stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

Ad. pkt 15 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes odczytała projekt uchwały w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Miejska Nowe Miasto Lubawskie. 

Radny – Andrzej Nadolski zadał pytanie czy pracownicy szkół, którzy obsługują szkoły w 

zakresie finansowym, kadrowym i administracyjnym przechodzą do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że projekt tej uchwały 

dotyczy tylko i wyłącznie obsługi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, która ma przejść na 

odpowiednich pracowników Urzędu Miejskiego. Jest to związane z optymalizacją kosztów, od 

1 do 2 etatów w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej zostanie zredukowane.  

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 13 stanowi zał. nr 24 do protokołu.  

Uchwała nr VI/48/2024 – stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

Ad. pkt 16 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej - Radosław Szczepański przedstawił 

protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

Ad. pkt 17 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji ani zapytań. 

Ad. pkt 18 

W sprawach bieżących głos zabrali: 

Przewodnicząca Rady – Magdalena Kortes poinformowała, że wpłynął wniosek mieszkańca 

miasta Pana Piotra Maciejewskiego w sprawie zabrania głosu podczas sesji Rady Miejskiej.  

Wniosek mieszkańca stanowi zał. nr 26 do protokołu. Przewodnicząca Rady poinformowała 

mieszkańca, że obrady sesji są transmitowane na żywo, w związku z tym, jest konieczność 

przestrzegania przepisów o ochronie danych osobowych i oddała głos mieszkańcowi miasta. 

Mieszkaniec miasta – Piotr Maciejewski zabrał głos w sprawie hałasu, zanieczyszczenia 

powietrza  w centrum miasta oraz przywrócenia historycznej nazwy Rynku, który został ulicą. 

Poinformował, że od marca do września zwłaszcza po godz. 20:00 aż do 2:00 albo i dłużej na 

Rynku urządzane są rajdy samochodowe i mieszkańcy nie mogą spać przez hałas. 

Poinformował, że w ubiegłym roku ogłoszone były wyniki zanieczyszczenia powietrza w 

Nowym Mieście Lubawskim, które jest w czołówce najbardziej zanieczyszczonych miast w 



Polsce i gdyby czujnik postawić na Rynku to miasto byłoby na pierwszym miejscu.  

Poinformował, że używanie nazwy ulica Rynek jest błędem. Żaden z mieszkańców Rynku w 

dokumentach tożsamości nie ma wpisane ulica Rynek. Dodał, że ta ulica została wpisana po 

II wojnie światowej przez jakiegoś komunistycznego urzędnika. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że jeśli chodzi o hałas 

to zawsze będą sprzeczne interesy, ponieważ niektórzy chcą żeby coś się działo w centrum 

miasta chociażby niedawne Leonalia, inni natomiast wolą cisze i spokój. Trudno będzie 

wypracować stanowisko, które zadowoli wszystkich i proponuje poddać ten temat dyskusji na 

posiedzeniu komisji Rady Miejskiej. Jeśli chodzi o zanieczyszczenie powietrza to Burmistrz 

zna wyniki, poinformował, że jako mieszkańcu miasta też mu zależy żeby powietrze było jak 

najlepsze i zrobi to co będzie można w tym zakresie. Jeśli chodzi o zmianę nazwy Rynku to 

są mieszkańcy, którym nie przeszkadza, że Rynek to ulica. Ulica to jest jakby urzędowa 

nomenklatura. 

Mieszkaniec miasta – Piotr Maciejewski odpowiedział, że wszystko robi się dla młodzieży i nie 

ma problemu z tym, że młodzież z miasta przychodzi na Rynek i siedzi na schodach, natomiast 

80-90% samochodów, które przyjeżdża i szaleje po Rynku i sąsiednich uliczkach to 

mieszkańcy całego powiatu, a nie z Nowego Miasta Lubawskiego. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński zabrał głos w sprawie zmiany nazwy Rynku. 

Poinformował, że gmina podejmuje działania w tym zakresie. Pracownik wystąpił już do 

archiwum w Toruniu z wnioskiem o udostępnienie uchwał z lat 70 Miejskiej Rady Narodowej, 

które wskażą czy ówczesna rada podjęła uchwałę żeby Rynek był ulicą, bo od tego trzeba 

zacząć. Jeżeli chciałoby się wprowadzić Rynek jako inną formę a nie ulicę to zgodnie z 

przepisami mógłby to być plac.  

Radny – Krzysztof Hoppe zwrócił uwagę, że są dwie ulice w mieście gdzie straż pożarna 

realizuje swoje zadania tzn. z dużą prędkością przejeżdża ul. Szkolną i Działyńskich 

przecinając czterokrotnie przejścia dla pieszych, gdzie dzieci przebiegają przed 

samochodami. Obciążony wodą samochód traci czasami swoją stabilność i myśli, że jest to 

sytuacja niepożądana. Uważa, że do tej pory wypadek się nie zdarzył ze względu na to, że 

strażacy są świetnymi kierowcami. Poinformował, że w poprzedniej kadencji Komisja Rozwoju 

Gospodarczego zabezpieczyła w mpzp pas drogowy łączący ul. Tysiąclecia z ul. Grunwaldzką 

właśnie dla straży. Dziś są pieniądze z KPO m. in. na bezpieczeństwo w ruchu drogowym i 

myśli, że w porozumieniu z Komendantem Straży uzasadnienie wniosku o dofinansowanie do 

KPO nie byłoby trudnością. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że oczywiście zna 

środki z KPO na poprawę bezpieczeństwa jeżeli da się uzasadnić, że będzie można z tego 

wybudować drogę to chciałby na pewno dużo z tego wykorzystać. Natomiast Burmistrz jest po 

rozmowach z ZDW bo oni będą dysponentem tych środków i ta poprawa bezpieczeństwa to 



ma raczej być w kierunku zatoczek autobusowych, przejść dla pieszych, dodatkowego 

doświetlania, ale jeżeli okaże się, że w warunkach programowych będą dopuszczone drogi, o 

których mówi Radny to jak najbardziej jest za bo pamięta rozmowy z poprzedniej kadencji. Ale 

na warunki, o których dzisiaj wiadomo to nie da rady przeznaczyć tych środków na cały pas 

drogowy, ale na pewno będzie monitorował sytuację bo potrzeby w zakresie dróg są ogromne. 

Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Smukała wyraził prośbę mieszkańców ul. Targowej w 

sprawie postawienia tabliczki z nazwą tej ulicy oraz uporządkowania oznakowania drogowego, 

gdyż szczególnie w dni targowe jest problem, nie wiadomo kto ma pierwszeństwo. Zgłosił 

również problem dot. placu zabaw na ul. Tysiąclecia, na którym jeden obiekt jest uszkodzony 

i zabezpieczony przez miasto taśmami, ale nagminnie ma informacje, że dzieci te taśmy 

zrywają i korzystają z uszkodzonego urządzenia. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński odpowiedział, że jeżeli chodzi o oznakowanie to 

jest już przygotowane zlecenie na wymianę wyblakłych tabliczek, w ramach którego 

zamówiono także tabliczkę na ul. Targową, jeśli chodzi o problemy dot. pierwszeństwa na tej 

ulicy to gmina również będzie chciała umiejscowić odpowiedni znak. Również dziś polecił 

pracownikowi wykopanie i przekazanie do naprawy urządzenia, które jest uszkodzone na 

placu zabaw przy ul. Tysiąclecia. 

Ad. pkt 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena 

Kortes zamknęła obrady VI sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                   Przewodnicząca Rady Miejskiej: 

           Robert Krukowski             Magdalena Kortes 


